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Vedrørende L 182 - Forslag til Lov om afgift af CO2e-emissioner fra kvoteomfattede sek-

torer (emissionsafgiftsloven). 

 

Hermed sendes svar på spørgsmål nr. 4 af 14. maj 2024. Spørgsmålet er stillet efter ønske 

fra Steffen W. Frølund. 
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Side 2 af 2 

Spørgsmål 

Vil ministeren udarbejde et ændringsforslag om at igangsætte en evaluering af CO2-afgif-

ten i kvoteomfattede sektorer allerede i 2025, så det undersøges, om CO2-afgiften virker 

efter hensigten, herunder skaber incitament til investeringer i CO2-reducerende tiltag og 

ikke skader dansk konkurrenceevne unødigt? 

 

Svar 

Aftale om grøn skattereform for industri mv. 2022 skal genbesøges i 2026 og 2028. Disse genbe-

søg er aftalt, da der er stor usikkerhed forbundet med at skønne over Danmarks udled-

ninger frem mod 2030, opgørelser af fremtidige CO2-reduktioner, kvoteprisens udvikling, 

den teknologiske udvikling og den nuværende udvikling på energimarkederne, senest som 

følge af krigen i Ukraine.  

 

Det fremgår af aftalen, at genbesøgene i 2026 og 2028 kan bruges til at justere CO2-afgif-

ten i overensstemmelse med bundprisen, så der er et stabilt prissignal. Regeringen forplig-

ter sig ud over dette til at indkalde partierne, hvis der sker ekstraordinære afvigelser fra 

den forventede udvikling i kvoteprisen. Således indgår den foreslåede evaluering allerede 

som en del af de aftalte genbesøg. 

 

Jeg ser derfor ikke behov for at fremsætte ændringsforslag om at igangsætte en evaluering 

af CO2-afgiften i kvoteomfattede sektorer i forbindelse med behandlingen af lovforslaget 

i Folketinget.  
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